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Referat - Generalforsamling i  

Grundvandsamarbejdet i Vordingborg Kommune A.m.b.a 

den 23.02.2022 
 

Dagsordenspunkt Mødereferat 

1.   Valg af stemmetællere Flemming Bo Hansen, Hestehave vandværk valgt som stemmetæller. 

2.   Valg af dirigent Ole Sørensen, Skibinge Vandværk blev valgt til dirigent. 

Ole konstaterede at generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 

3.   Valg af referant Karen Eiken Jensen valgt som referent. 

4.   Bestyrelsens beretning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Leif Nygaard redegjorde på bestyrelsens vegne for det udførte arbejde i 2021, som 
også beskrevet i den fremsendte beretning.  

Med udgangen af 2021 er der i alt 27 medlemmer af Grundvandssamarbejdet. 

Der er i 2021 udført i alt 35 sløjfninger fordelt på 25 brønde, 1 brønd med boring 
og 9 boringer. 9 står pt. på ventelisten inden overgang til det nye år.  

Der er siden 2012 sløjfet i alt 282 brønde og boringer. 

Det høje antal sløjfninger i 2021 skyldes ikke mindst tilskud fra Vordingborg 
Kommune, Klima- og Miljøudvalget, som bevilligede 200.000 kr. til samarbejdets 
arbejde. Der er også bevilliget 200.000 kr. i 2022. 

Med bevillingen følger også en forpligtigelse til at gøre en ekstra indsats – som fx 
oplysningskampagner, kontakt med medier, revision af samarbejdets folder, øget 
registrering af ubenyttede brønde og boringer mm., øget kontakt til de 
vandværker, der endnu ikke er medlem af samarbejdet (disse er inviteret med til 
generalforsamlingen) osv. 

Bestyrelsens mangeårige medlem og kasserer – Thorben Munck valgte sep. 2021 
at træde ud af bestyrelsen på den udsatte ordinære generalforsamling. Thorben 
har været med lige fra starten for 11 år siden og har igennem årene lagt et 
kæmpe arbejde i først med at få startet samarbejdet op – og dernæst i det vigtig 
kassererjob med stor omhu og akkuratesse. Fra bestyrelsens side af skal der lyde 
en stor tak for Thorbens indsats. 

Angående kontakt til medier, så har Leif tidligere haft kontakt til TV2 Øst. Leif 
prøver igen. 

Der er lavet forslag til ny folder, som vi selv kan redigere i. Læs den igennem og 
meld tilbage til Leif med evt. bemærkninger. Forslag til ny folder udleveret på 
mødet. 

Leif har skrevet til de vandværker, der ikke er medlem af Grundvandsamarbejdet 
med en opfordring til at melde sig ind. Leif har fået respons fra bl.a. Udby 
vandværk. Balle vandværk har slået sig sammen med Mern vandværk. 

Alle der endnu ikke har fremsendt opgørelse over deres udpumpede 
vandmængder, opfordres til at gøre det snarest – til den nye kasserer Peder 
Lundgaard - kasserer@vordingborg-grundvandssamarbejde.dk  

Der var spørgsmål til om artikel i avisen havde givet nogen respons. Kun lidt.  

Måske kunne der komme lidt information sammen med kommunens info-sider i 
ugeaviserne. Det prøves af. Måske skal deltagelse i Folkemødet på Møn også 
prøves 

Beretningen taget til efterretning. 
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5.   Godkendelse af det 
underskrevne årsregnskab 

Kasserer Peder fremlagde årsregnskabet. 

Nettoomsætningen er på 384.478 kr., hvilket er lidt højere end i 2020. 

Samlet set bliver årets resultat   16.830 kr.  

Likvide beholdning er på 224.763 kr., fordelt på 2 kontiér i Lollands Bank (en del af 
disse er allerede brugt på betaling af sløjfninger i starten af året). 

Aktiverne og passiver udgør hver især 263.638 kr., hvilket er lidt mindre end i 2020. 

Ingen spørgsmål til regnskabet. 

Regnskabet blev godkendt. 

6.  Indkomne forslag/ 
vedtægtsændringer. 

Der var ikke indkommet nogen forslag. 

7.  Godkendelse af 
handlingsplan og budget 
for det indeværende år, 
herunder fastsættelse af 
det årlige bidrag og 
gebyrer. 

Der er i 2021 arbejdet videre med den tidligere godkendte handlingsplan og der er 
primært tale om redaktionelle rettelser. Planen fortsætter stort set uændret for den 
kommende periode 2022-2025 bortset fra at der forventes at kunne sløjfes op mod 
35 brønde og boringer om året pga. kommunens tilskud – mod ca. 25 de tidligere 
år.  

Primære formål er fortsat beskyttelse af grundvandet via sløjfning af brønde og 
boringer inde for medlemmernes forsyningsområder. 

Den samlede udpumpede mængde forventes i budgettet at ligge på. 2.560.000 m3 
(konservativt sat). Vordingborg Forsyning bidrager med knap halvdelen.  

Sømarke vandværk forventes at melde sig ind i det nye år (2022). 

Der er et godt og fint samarbejde med SEG Miljø om sløjfningerne 

Ole B fra Råbylille vandværk havde en kommentar/spørgsmål til forsamlingen: 
Hvad er værst – forurening fra punktkilder som fx de gamle lossepladser eller 
fladekilder i form af pesticider fra landbruget?. Hvad er forsamlingens erfaringer 
med Region Sjælland og hjælp herfra – eller mangel på samme. Og hvor skal man 
skaffe godt, nyt drikkevand fra efterhånden. Er der nogen muligheder for at presse 
kommunen, så at vi kan få vores tilladelser noget hurtigere?  Peder foreslog at 
man måske kunne bruge Vandrådet til at lægge pres på kommunen 

Ingen øvrige bemærkninger, så handlingsplan og budget 2022 blev godkendt. 
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8.   Valg af medlemmer til 
bestyrelsen.  

5 stk. (VF er fast medlem) 
2 på valg hvert år. 
 

Leif Nygaard, Kostræde Ny Vandværk og Jens Gammelgaard, Bønsvig-Stavreby 
Vandværk er på valg og modtager genvalg. Begge genvalgt. 

 

9.   Valg af suppleant. 
2 stk.  
1 på valg hvert år. 

 
Ole Bennetzen, Råbylille vandværk er på valg – modtager genvalg. Ole genvalgt. 
 
 

10. Valg af revisor 
2 stk. 
1 på valg hvert år. 

 
Flemming Bo Hansen, Hestehave vandværk er på valg – og modtager genvalg. 
Flemming genvalgt 

 
 

11. Valg af 
revisorsuppleant  

Vælges for 1 år ad gangen 

 
Grete Fagerberg, Bakkebølle Strand er på valg og modtager genvalg . Grete 
genvalgt. 
 

12. Evt. Under evt. blev der spurgt til hvorfor der egentlig er 2 vand-organisationer i 
kommunen. Ole Sørensen forklarede at det er historisk betinget idet det fra 
starten af Grundvandssamarbejdets dannelse, blev besluttet ikke at blande 
Vandrådet og Grundvandssamarbejdet sammen.  

Peder supplerede med at andre steder er de opgaver de 2 organisationer 
varetager heller ikke blandet sammen. Specielt økonomien skal holdes adskilt. 

Kommunen deltager ikke fysisk i Grundvandssamarbejdet men gør det i 
Vandrådet. 

Der var desuden en lille snak om BNBO. Kan der dannes fælles fodslag og fx 
skabes enighed om fælles priser på erstatningerne. 

Thorben takkede sluttelig for alle de gode år han har fået lov til at være med. Stor 
tak tilbage. 

 

 

 

 Referent 

Karen Eiken Jensen 

 
 
Vordingborg den 23.02.2022 
 
 

 

 
___________________________________ 
Ole Sørensen, dirigent 


